
Ще  не  вщух  ентузіазм  з  приводу  недавнього  візиту  президента  США  Джо  Байдена,  а
Королівський Замок у Варшаві знову став ареною події історичного значення. Цього разу стіни
Замку приймали найбільшого героя сучасності – Президента України Володимира Зеленського,
лідера нації, яка понад рік відбиває звірячу навалу Російської Федерації.

5 квітня 2023 року увійде в історію як день, коли президенти двох країн-союзниць Польщі та України
зустрілися у Великій площі Королівського Замку у Варшаві, щоб виголосити промови про триваючу війну,
допомогу  та  взаємну  співпрацю,  а  також  як  побудова  зв’язків  на  основі  спільних  цінностей.  Але
найбільше йшлося про подяку польському суспільству за  його прагнення допомогти українцям,  які
воюють, і біженцям, які знайшли безпечний притулок у Польщі.

Першим виступив Президент Республіки Польща Анджей Дуда, який серед іншого сказав:

«Польща є країною солідарності.  Відомою у всьому світі  великим рухом Солідарності,  який об’єднав
мільйони  людей  і  мужньо  протистояв  злу.  Який  змінив  новітню  історію  світу,  сприяючи  падінню
комунізму.  Ми надзвичайно пишаємось цією Солідарністю, але після початку цієї  війни, спричиненої
Росією, ми показали, що Солідарність – це не лише велика історія, але що солідарність досі живе в нас.
Сьогодні  ми однаково пишаємося другою великою хвилею солідарності  –  з  Україною, з  українським
народом. Я дякую Вам за це всім серцем».

Президент Дуда також згадав постать Святішого Отця Івана Павла ІІ, річниця смерті якого відбулася три
дні раніше, і який був «великим поборником миру та польсько-українського примирення».

«Великі нації у найважливіші моменти історії, а ми, безсумнівно, перебуваємо в такий момент, здатні
подолати свої найбільші розбіжності та разом дивитися у майбутнє. А Ми великі нації. Ми, поляки та
українці, маємо велику історію, велику культуру, але також маємо велике, чудове майбутнє. Тому ми не
боїмося говорити навіть на найскладніші теми нашої історії».

«Загарбники та окупанти часто намагалися посварити, налаштувати один проти одного за принципом
розділяй і володарюй. Сьогодні це також намагаються зробити – лякають поляків українцями, а українців
поляками. Але я глибоко вірю і не сумніваюся, що їм це не вдасться. Тому разом з цього місця ми
посилаємо сьогодні чітке повідомлення Москві,  Кремлю: вам не вдасться нас посварити і  розділити.
Ніколи більше!

Президент України Володимир Зеленський сказав:

 «Це честь для мене – бути тут. Я промовляю до Вас словами вдячності й сили. Вдячності, бо немає
більше таких моментів, коли б ми були порізно, коли ми були б не об’єднані. Українські й польські серця
бʼються за одну свободу, за обопільну незалежність наших держав, за нашу рідну Європу – наш спільний
дім, і ми переможемо!»

«Немає  більше такої  сили,  яка  переважила  б  українське  й  польське  братерство.  А  завдяки цьому
справдяться слова: «Що у нас сила чужа взяла, шаблею повернемо».

«Сьогодні я був на площі Маршалка Пілсудського, поруч із цим місцем, там, де 79-го року прозвучали
слова великої людини й великого поляка Івана Павла ІІ. Звертаючись до Бога, він сказав: «Нехай зійде
Твій Дух і оновить лице землі! Цієї землі! Сьогодні очевидно, наскільки щедрим був Господь, коли почув
ці слова. Вільна Польща постала й ніколи не впаде. Вільна Україна постала й ніколи не впаде.



Та  чужа  влада,  що  хотіла  контролювати  наші  народи  й  не  розуміла,  чого  ми  прагнемо,  просто
розсипалася. А ми – ми стоїмо разом! Пліч-о-пліч. Україна і Польща, і Європа, і вільний світ. Стоїмо й коли
знову кинуто повномасштабні сили агресії проти нашої свободи. Що ж, впаде і цей режим, що пішов
війною проти нас.

 «Чи багато ще треба кроків до неї? Ні. Треба лише не зупинятися у солідарності. Коли битва вимагає
артилерії, її варто надати. Коли перемога потребує танків, їхній гуркіт має зазвучати на передовій. Коли
незалежність потребує повітря, не треба звертати увагу, як відреагують у Росії на літаки в нас, не варто
гадати, яке число матиме безпечніший вигляд поруч із літерою F-16 чи якесь інше. Варто діяти!».

«Коли у Варшаві нещодавно виступав наш із Вами союзник, потужний союзник свободи – Президент
Байден, він сказав: «Немає солодшого слова, ніж «свобода». Немає шляхетнішої мети, ніж свобода.
Немає вищого прагнення, ніж свобода. Ми, українці й поляки, це добре знаємо. Тому й немає такого
питання між нами, яке ми не вирішимо, щоб посилити наш спільний захист.  Тому й цей мій візит,
переговори тут у Варшаві стали ще одним кроком до перемоги. І я дякую за рішення погоджені сьогодні!
За потужний оборонний пакет. Дякую за життя, які ми спільно з вами рятуємо нашою солідарністю!».

«Чим більше свободи буде у нас з Вами, чим більше свободи навколо нас, тим більше гарантій для
справедливості,  тим більше гарантій,  що наш спільний ворог відповідатиме за Биківню та Бучу,  за
Катинь і  Смоленськ. Він нестиме відповідальність до кінця свого життя тут, на землі, і  вічно перед
Богом».
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